
3F Bygningsarbejderne Fyn  •  Lumbyvej 11 A, 5000 Odense C  •  70 300 814  •  byg@3F.dk  •  www.3F.dk/byg 

Nyhedsbrev nr. 164 • 25. april 2022 

 

 

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •  • • • • • • • • • • • • • • • • • • •      

  Endnu et år med Corona 

- Trods udfordringer, har det i afdelingen været et vel-
lykket år under pandemien. Vi har i perioder arbejdet 
med lukket dør, men medlemmerne har hele tiden kun-
net komme, hvis de havde en forudgående aftale, ind-
ledte formand Torben Knudsen sin beretning til 3F Byg-
ningsarbejderne Fyns generalforsamling og fortsatte: 
- Tingene gik på ingen måde i stå på byggepladserne. I 
har om nogen holdt hjulene i gang. Vores faglige har 
ikke været så synlige på arbejdspladserne, men vi har 
sikret, at ingen skulle ringe forgæves til afdelingen uan-
set om vi arbejdede hjemmefra eller på kontoret. 
 
Godt arbejde trods alt 
Selv om det har også været 
svært for bestyrelsen at hol-
de fysiske møder, har der 
været gode drøftelse virtu-
elt. 
- Vi har en meget aktiv besty-
relse, der bringer store og 
små emner fra byggepladser-
ne ind i bestyrelsen, der er 
med til at udvikle arbejdet, 
selv om de fysiske møder er 
at foretrække, sagde forman-
den. 
Heldigvis har det været muligt for opmålerne at være til 
stede på pladserne. De har til sammen målt for ca. 51,3 
mio. kr. for murere, tømrere og anlægsfolk. 
 
Store erstatninger 
Det har også været muligt at køre mange sager for med-
lemmerne, der er endt med erstatninger. I alt 416 sager, 
der endte med 5,4 mio. kr. til medlemmerne og 2,7 mio. 
kr. i bod. Dertil kommer socialrådgivernes 149 afsluttede 
sager med erstatninger for knap 10 mio. kr. 
- Alle medarbejdere har endnu en gang klaret de hurtige 
omstillinger, pandemien har krævet, og daglig ledelse 
forsøger løbende at tilpasse afdelingens ressourcer til 
opgaverne. Senest er ansat en elev for at imødekomme 
generationsskiftet i A-kassen, fortalte Torben Knudsen. 
 
Tag kampen op 
Medlemstallet er faldet en smule med netto 13 medlem-
mer. 
- Men der er stadig et stort potentiale ude på pladserne, 

så jeg opfordrer jer ude i skurene til at tage kampen op 
mod dem, der kører på frihjul, sagde formanden. 
Ledigheden er lav og efterspørgslen på arbejdskraft stor, 
men afdelingen har godt tag på at parre de rigtige sam-
men, så ledighedsperioden bliver så kort som muligt. 
Der er også stigning i antal lærepladser, hvor tømrerfa-
get stadig er det mest populære. 

 
 

Svære forhold 
Social dumping er fortsat en kæmpe udfordring, og byg-
gebranchen er hårdt ramt. Det bliver sværere at organi-
sere den udenlandske arbejdskraft, selv om de bydes 
helt urimelige forhold. De trues med hjemsendelse, hvis 
de kontakter fagforeningen. 
- Men det er stort set kun os, der løfter opgaven på Fyn. 
Vi er i dialog med journalister, for at få tingene frem i 
lyset, men de skal bruge dokumentation. Desværre til-
trækker byggebranchen også de kriminelle, sagde Tor-
ben Knudsen. 
 
Op ad bakke 
Udfordringerne findes også på det offentlige byggeri 
som OUH, hvor hovedentreprenøren gør, som det pas-
ser dem. 
På Facebook har der været en opblødning i år, hvor der 
også er kommet nye medlemmer. Men nu starter en ny 
etape, og så er det forfra. 
Byg til Vækst har haft 88 i snusepraktik. 18 af dem fik 
læreplads, mens 29 er kommet i ordinært job. Det er en 
succesrate på 53 procent. Flere firmaer er interesserede, 
men det kniber med at skaffe praktikanter. 
 
 

Men 3F Bygningsarbejderne Fyn har klaret sig godt igennem 

Knap 100 medlemmer var mødt op til generalforsamlingen 
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Kamp for bedre arbejdsliv 
Retten til tidlig pension har ikke skabt den ”flugt” fra 
arbejdsmarkedet, som de borgerlige partier var bange 
for. 
- Kun fire i vores afdeling benytter ordningen, og i 3F 
som helhed er det kun 4200, nævnte Torben Knudsen. 
Desuden er der nu mulighed for seniorpension, der er 
målrettet borgere, der har seks år eller mindre til folke-
pensionen. 
- Desværre er der også vedtaget en gradvis forhøjelse af 
pensionsalderen, så vi hverken kan eller skal hvile på 
laurbærrene, men fortsat kæmpe for et bedre arbejdsliv 
for bygningsarbejdere, så de kan GÅ på pension – ikke 
KRAVLE. 
 
Hullet sikkerhedsnet 
Politisk har de borgerlige arbejdet på at nedsætte be-
løbsgrænsen for udenlandsk arbejdskraft. 
- Men der kan nemt hentes folk inden for EU til Danmark 
på OK-vilkår. Vi er imod EU's mindsteløn, det er vigtigere 
end nogensinde at både vi og virksomhederne organise-
rer sig. Vi står 100 procent bag den danske model, men  
sikkerhedsnettet er efterhånden så hullet, at det skaber 
ubalance på arbejdsmarkedet. Blandt andet ligger der 
forslag om forhøjelse af dagpengene de første tre måne-
der. Vi mener der er brug for en generel forhøjelse, sag-
de formanden. 
 
OK stormøde 
Fremtiden byder først og fremmest på et stormøde 5. 
maj om de kommende OK-forhandlinger. Medlemmerne 
opfordres til at møde talstærkt op. 
Der skal organiseres flere medlemmer, måske ansættes 
en projektmedarbejder til organiseringen, og man skal 
kigge på de tillidsvalgtes kompetencer. 
I den festlige ende venter en Fagenes Fest den 25. juni. 
 
Eget Id-kort 
Under spørgerunden blev det foreslået, at afdelingen 
laver sit eget Id-kort til medlemmerne og til de nyuddan-
nede, når det nu går så langsomt med et officielt Id-kort. 
Så kan man 
bruge det 
eller lade 
være. 
Det var en 
idé, forman-
den vil tage 
med i afde-
lingen. 
 
 

Flot overskud 
Regnskab 2022 kommer ud med et overskud på godt 3,3 
mio. kr., hvoraf halvdelen overføres til uddannelsesfon-
den. 
Et medlem spurgte, om noget af overskuddet kunne 
bruges til nedsat kontingent. 
- Det mener jeg ikke, svarede Torben Knudsen. Over-
skuddet kommer blandt andet, fordi vi havde budgette-
ret med en mand mere og fra bodspenge. Dem kan vi 
ikke umiddelbart regne med kommer hvert år.  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Der blev stemt ja til godkendelse af beretningen 

Afgående bestyrelsesmedlem Vesti Hansen fik tak for sin indsats 

Valg til bestyrelsen 
Der var genvalg til følgende: 
Formand Torben Knudsen 
Faglig sekretær Lars Gregersen 
Stenhugger Henrik Olsen 
Murer Lars Christensen 
Tagdækker Steen Barløse 
Tømrer Tina Hieronymus 
Tagdækker Villiam Madsen 
Nyvalgt blev: 
Tømrer Rune Elmer Pedersen 
 
De fire suppleanter er: 
Betoner Jakob Clausen 
Murer Jan Skiøth 
Murer Rene Schultz 
Tømrer Steffen Jensen 
 
Bilagskontrolant 
Brian Jeppesen 
Bilagskontrollantsuppleanter 
Michael Lundberg 
Tue Mortensen 
Fanebærer 
Tue Mortensen 
Fanebærer suppleant 
Erling Mortensen  


